
 通  告 

 

 致 ： 社聯會員機構及相關委員會委員 政府有關部門、有興趣團體及人士 

 由 ： 政策倡議及社會企業業務總監 蔡海偉 

 事由： 響應 2011年國際消除貧窮日活動： - 香港大學民意研究計劃「公眾對 2011-12年度施政報告中扶貧措施的意見調查」結果發佈 暨 - 「施政報告是否有效回應貧窮問題？ - 滅貧之路，何去何從？」討論會 

 日期： 2011年 9月 19日 

 

 為響應 2011年國際消除貧窮日，社聯將於 2011年 10月 14日 （星期五）下午 2時 15分於香港灣仔駱克道三號香港小童群益會 6樓 607室舉行以下活動，並邀得香港電台《城市論壇》節目監製謝志峰先生擔任主持。活動詳情如下： 

 

1. 「「「「公眾對公眾對公眾對公眾對 2011-12年度年度年度年度施政報告中扶貧措施的意見調查施政報告中扶貧措施的意見調查施政報告中扶貧措施的意見調查施政報告中扶貧措施的意見調查」」」」結果發佈結果發佈結果發佈結果發佈 特首曾蔭權先生於上月表示希望 2011-12 年度施政報告提出切實可行的短、中、長期等措施，處理包括貧富懸殊等問題。為此，社聯與香港大學民意研究計劃合作進行一項有關「公眾對
2011-12 年度施政報告中扶貧措施的意見調查」，我們會於施政報告發表當日收集市民對政府提出有關扶貧措施的意見，香港大學民意研究計劃總監鍾庭耀博士將於討論會上講解調查結果。 

 

2. 「「「「施政報告是否有效施政報告是否有效施政報告是否有效施政報告是否有效回應貧窮問題回應貧窮問題回應貧窮問題回應貧窮問題？？？？- 滅貧之路滅貧之路滅貧之路滅貧之路，，，，何去何從何去何從何去何從何去何從？？？？」」」」討討討討論論論論會會會會 當日我們亦邀請會員機構、立法會議員、基層團體等出席討論會，一同就政府於 2011-12年度施政報告中的扶貧政策作出討論，並展望未來幾年扶貧、滅貧的路向。 

 歡迎各位參加上述活動，並鼓勵同工參加。現附上討論會程序表，以供參閱。有興趣者，請填妥附上的報名表，於 2011 年 10 月 7 日或以前以傳真  (傳真號碼 : 2864 2999)、電郵
(connie.chan@hkcss.org.hk)或網上登記形式 (http://www.hkcss.org.hk/pra/2011seminar.htm )回覆社聯。如有垂詢，請致電 2876 2473 與黃慧賢小姐聯絡。 

 多謝垂注。 

 

 

 附件 



 

MEMORANDUM 

 

To ： All Agency Members, Members of Council’s Related Committees 

Related Government Departments, interested parties and individuals 

From ： Chua Hoi Wai     

Business Director, Policy Advocacy and Social Enterprise 

 

Re ： Activities to Commemorate the International Day for the Eradication of Poverty 2011 - Result of the Public opinion poll on “Public opinion towards the anti-poverty 

measures in the 2011-12 Policy Address” and - Discussion Forum on “Has the Policy Address effectively addressed the poverty 

problem? - Ways ahead to eradicate poverty” 

 

Date： September 19, 2011 
 

 
To commemorate the International Day for the Eradication of Poverty 2011, HKCSS will organize 

the following activities on Friday, October 15, 2011 at 2:15 p.m. at Room 607, 6/F, The Boys’ and Girls’ 

Clubs Association of Hong Kong , 3 Lockhart Road, Wanchai, Hong Kong . We have invited Mr. TSE 

Chi-fung (Executive Producer of City Forum, Radio Television Hong Kong) to be the moderator of the 

event.  Details are as follows: 

 

1. Result of the public opinion poll on “Public opinion towards the anti-poverty measures in the 

2011-12 Policy Address” 

The Chief Executive Mr. Donald Tsang has expressed last month that the government would devise 

practical short, medium and long-term measures to address concerns including the widening wealth 

gap.  In this light, HKCSS has co-operated with the Public Opinion Programme of the University of 

Hong Kong to conduct a public opinion poll regarding the poverty alleviating measures in the coming 

Policy Address. The results will be released by Dr. Robert CHUNG Ting Yiu (Director of Public 

Opinion Programme, University of Hong Kong) at the following discussion forum. 

.   

2. Discussion Forum on “Has the Policy Address effectively addressed the poverty problem? - 

Ways ahead to Eradicate Poverty” 

Agency members, Legislative Council members, grassroots organizations and other interested parties 

would be invited to join the forum and discuss the anti-poverty policies/measures to be announced in 

the Policy Address 2011-12 and ways ahead for combating poverty.  

 

You and your colleagues are cordially invited to attend the activity.  The programme is attached for 

your reference.  If you are interested in joining, please complete and return the attached registration 

form to the Council on or before October 7, 2011 either by email: connie.chan@hkcss.org.hk, by fax (Fax 

No.: 2864 2999) or register on-line (http://www.hkcss.org.hk/pra/2011seminar.htm).  For enquiries, 

please contact Ms. Dorothy WONG at 2876 2473. 

 

Thank you. 

 

Encl. 

 

 

 

 


